
1Ο ΓΕΛ ΚΙΛΚΙΣ ΛΑΤΙΝΙΚΑ
ΤΑΞΗ ΓΘ1

Η ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ ΣΤΑ ΛΑΤΙΝΙΚΑ

Α. ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ
 Στην ενεργητική φωνή η υποτακτική σχηματίζεται σε όλους τους χρόνους εκτός από 

τον συντελεσμένο μέλλοντα.

 Ο ενεστώτας σχηματίζεται από το θέμα του ενεστώτα και την 
κατάληξη –am.  ΠΡΟΣΟΧΗ!!! Στην α’ συζυγία σχηματίζεται από το 
θέμα του ενεστώτα και την κατάληξη –em!

 Ο παρατατικός σχηματίζεται από το απαρέμφατο ενεστώτα και την 
κατάληξη –m.

 Ο μέλλοντας σχηματίζεται από τη μετοχή του μέλλοντα και την 
υποτακτική του sum. Η υποτακτική του sum είναι sim, sis, sit, simus, 
sitis, sint.

 Ο παρακείμενος σχηματίζεται από το θέμα παρακειμένου και την 
κατάληξη –erim.

 Ο υπερσυντέλικος σχηματίζεται από το θέμα παρακειμένου και την 
κατάληξη –issem.

 Στην υποτακτική δεν υπάρχουν αλλαγές φωνηέντων από πρόσωπο σε πρόσωπο   
στην κλίση του κάθε χρόνου!!!

ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ
Α’ Β’ Γ’ Δ’

am-em dele-am leg-am audi-am
am-es dele-as leg-as audi-as
am-et dele-at leg-at audi-at

am-emus dele-amus leg-amus audi-amus
am-etis dele-atis leg-atis audi-atis
am-ent dele-ant leg-ant audi-ant

ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ
Α’ Β’ Γ’ Δ’

ama-rem dele-rem leg-e-rem audi-rem
ama-res dele-res leg-e-res audi-res
ama-ret dele-ret leg-e-ret audi-ret

ama-remus dele-remus leg-e-remus audi-remus
ama-retis dele-retis leg-e-retis audi-retis
ama-rent dele-rent leg-e-rent audi-rent



ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ
Α’ Β’ Γ’ Δ’

amaturus-a-um 
sim

deleturus-a-um 
sim

lecturus-a-um 
sim

auditurus-a-um 
sim

amaturus-a-um 
sis

deleturus-a-um 
sis

lecturus-a-um  
sis

auditurus-a-um 
sis

amaturus-a-um 
sit

deleturus-a-um 
sit

lecturus-a-um  
sit

auditurus-a-um 
sit

amaturi-ae-a 
simus

deleturi-ae-a 
simus

lecturi-ae-a 
simus

audituri-ae-a 
simus

amaturi-ae-a 
sitis

deleturi-ae-a 
sitis

lecturi-ae-a 
sitis

audituri-ae-a 
sitis

amaturi-ae-a 
sint

deleturi-ae-a 
sint

lecturi-ae-a  
sint

audituri-ae-a 
sint

ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ
Α’ Β’ Γ’ Δ’

amav-erim delev-erim leg-erim audiv-erim
amav-eris delev-eris leg-eris audiv-eris
amav-erit delev-erit leg-erit audiv-erit

amav-erimus delev-erimus leg-erimus audiv-erimus
amav-eritis delev-eritis leg-eritis audiv-eritis
amav-erint delev-erint leg-erint audiv-erint

ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ
Α’ Β’ Γ’ Δ’

amav-issem delev-issem leg-issem audiv-issem
amav-isses delev-isses leg-isses audiv-isses
amav-isset delev-isset leg-isset audiv-isset

amav-issemus delev-issemus leg-issemus audiv-issemus
amav-issetis delev-issetis leg-issetis audiv-issetis
amav-issent delev-issent leg-issent audiv-issent


